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§  34 KFKS 2023-00445 

Politikerinitiativ - Stoppa beslutet om nedläggning av 
skolverksamhet på Saltängens skola 
Inkom den 2 maj 2023 av Johanna Kvist (S) 

 
Beslut 
Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att kommunstyrelsen beslutar följande. 
 
Kommunstyrelsen avslår politikerinitiativet om att stoppa beslutet nedläggning av 
skolverksamhet på Saltängens skola då beslutet utgörs av en lokalförändring inom Saltsjö- 
Duvnäs skola som rektor beslutar om i enlighet med 2 kap 10 § skollagen.  

Sammanfattning av ärendet 
I politikerinitiativet från Johanna Kvist (S) förslås att kommunstyrelsen beslutar att stoppa 
rektors beslut om nedläggning av skolverksamhet på Saltängens skola då beslutet inte 
utgörs av rektorsbeslut enligt skollagen utan ska underställas kommunstyrelsen.  

Utifrån utredning av politikerinitiativet föreslås att politikerinitiativet avslås då beslutet 
utgörs av en lokalförändring inom Saltsjö Duvnäs skola som rektor beslutar om i enlighet 
med 2 kap 10 § skollagen. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse från stadsledningskontoret m.fl. daterad den 30 maj 2023 

Bilaga 1. Politikerinitiativet 

 
Yrkanden 
Johanna Kvist (S) yrkade, med instämmande av Mikael Carlsson (NL), bifall till förslagen i 
politikerinitiativet. 

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterade att det fanns två förslag till beslut – det utsända förslaget från 
stadsledningskontoret samt Johanna Kvists (S) förslag. 

Ordföranden ställde först förslaget från stadsledningskontoret mot bifall och fann att 
verksamhetsutskottet hade beslutat att bifalla förslaget. Därefter ställde ordförande Johanna 
Kvists förslag mot bifall och fann verksamhetsutskottet hade beslutat att avslå förslaget. 
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Ordförande konstaterade att verksamhetsutskottet hade beslutat enligt förslaget från 
stadsledningskontoret.  

Votering begärdes, och verksamhetsutskottet godkände följande beslutsgång: 

Ja för stadsledningskontorets förslag. 
Nej för till Johanna Kvists förslag. 

Voteringsresultat: 
För stadsledningskontorets förslag röstade: Johan Krogh (C), Filip Wiljander (M), Gunilla 
Grudevall-Steen (L), Karin Teljstedt (KD), och Mats Gerdau (M). 

För Johanna Kvists förslag röstade: Johanna Kvist (S), Andreas Andersson (S) och Mikael 
Carlsson (NL).  

Med 5 JA-röster mot 3 NEJ-röster konstaterade ordföranden att verksamhetsutskottet 
hade beslutat enligt förslaget från stadsledningskontoret. 

Reservationer 
Johanna Kvist reserverade sig mot beslutet för Socialdemokraterna och ingav 
följande: ”Beslut om skolnedläggningar ska alltid beslutas av politiken. På den punkten är 
skollagen tydlig och det finns inget utrymme för att delegera nedläggningsbeslut till 
tjänstepersoner. Det är verkligen beklagligt att det moderatledda styret flyr från sitt ansvar 
för nedläggningen av Saltängens skola.  

Det är också anmärkningsvärt att processen kring detta beslut försvaras av det 
moderatledda styret trots att det uppenbart saknades förankring med berörda barn och 
föräldrar, samt att de underlag som ska tas fram innan ett sådant här beslut tas saknades.”  
 
Protokollsanteckning 
Johan Krogh lät anteckna följande till protokollet för Centerpartiet:  
”Precis som i ärende 6 är det svårt att ta ställning till förslaget i politikerinitiativet. 
Kommunstyrelsen kan inte upphäva ett beslut som rektor har fattat. Parallellt pågår en 
prövning i förvaltningsrätten om huruvida rektor har fattat beslutet inom det mandat rektor 
har. Det finns ingen anledning att förekomma rättsprocessen, som inte heller beslutat att 
inhibera rektorns beslut. Samtidigt är vi självklart är ödmjuka inför det beslut domstolen 
kommer att fatta.” 
Karin Teljstedt lät anteckna följande till protokollet för Kristdemokraterna:  
”Huruvida beslutet är fattat inom ramen för rektorns befogenhet prövas i samband med 
den laglighetsprövningsprocess som just nu pågår. Vi kommer därmed att få klarhet i hur 
förvaltningsrätten ser på tolkningen av lagen kopplat till den specifika situationen. I 
dagsläget vet vi således inte mer om utfallet än att domstolen inte beslutat om inhibition. 
Skulle rättsprocessen landa i att beslutet är fattat på korrekt nivå kan vi i kommunstyrelsen 
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inte överpröva rektorns beslut. Skulle utgången istället vara sådan att beslutet inte visar sig 
ligga inom ramen för rektorns befogenhet så kommer ärendet att fattas på politisk nivå och 
alla partier kommer därmed att få ta ställning i sak. Det kommer även räta ut uppkomna 
frågetecken gällande tolkningar av en rektors mandat vilket kommer verka vägledande 
framåt. Det som delar av oppositionen nu föreslår i sina yrkande i såväl ärende 6 som 10 är 
alltså att politiken ska föregå den rättsliga processen och själva gör den bedömning som 
domstolen nu är ålagd att göra. Det är inte yrkanden vi bifaller.” 
Mikael Carlsson lät anteckna följande till protokollet för Nackalistan:  
”Beslut om skolnedläggningar ska alltid beslutas av politiken, på den punkten är skollagen 
tydlig och det finns inget utrymme för att delegera nedläggningsbeslut till tjänstepersoner. 
Det är verkligen beklagligt att det moderatledda minoritets-styret flyr från sitt ansvar för 
nedläggningen av Saltängens skola. Saltängensskola upplevs av alla såsom en egen skola 
med ett eget namn och borde behandlas så av politiken. 
Det är också anmärkningsvärt att processen kring detta beslut försvaras av det 
minoritetsstyret trots att det uppenbart saknades förankring med berörda barn och 
föräldrar, samt att de underlag som ska bör tas fram innan ett sådant här beslut tas 
saknades.” 

Alena Jukic lät anteckna följande till protokollet för Vänsterpartiet: 

”Vänsterpartiet håller med Socialdemokraternas reservation om att beslut om 
skolnedläggningar ska alltid beslutas av politiken. På den punkten är skollagen tydlig och 
det finns inget utrymme för att delegera nedläggningsbeslut till tjänstepersoner. Det är 
verkligen beklagligt att det moderatledda styret flyr från sitt ansvar för nedläggningen av 
Saltängens skola.   

Det är också anmärkningsvärt att processen kring detta beslut försvaras av det 
moderatledda styret trots att det uppenbart saknades förankring med berörda barn och 
föräldrar, samt att de underlag som ska tas fram innan ett sådant här beslut tas saknades.”  
Desha Svenneborg lät anteckna följande till protokollet för Miljöpartiet: 
”Miljöpartiets återkommande medskick vid nedläggningar av verksamheter är att detta ska 
fattas i kommunfullmäktige, inte i utskott eller kommunstyrelsen. I detta fall är 
argumentationen att det är en omorganisering/lokaliseringsfråga men vi upplever det som 
en nedläggning, särskilt med tanke på att lokalerna ligger så långt ifrån varandra. Just detta 
kommer ju också prövas rättsligt till följd av överklagan/laglighetsprövning, vilket är bra. 

Miljöpartiet ser i övrigt hur stadsplanering och flexibla lokaler är en nyckel här. Vi kan inte 
fortsätta planera för stora enheter med många barn på liten yta när vi bygger nya skolor, då 
tappar vi det nära och småskaliga och bygger in oss i ett samhälle där vi behöver 
transportera oss längre bort och krånglar till logistiken. Med flexibla lokaler kan även andra 
verksamheter (säg föreningsliv eller annan skolverksamhet) husera i samma byggnad 
beroende på hur behovet ser ut med elevunderlag.” 
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